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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har  i skrivelse af 11. januar 
2006 udbedt sig min besvarelse af følgende spørgsmål 32 i forbindelse med udvalgets 
behandling af lovforslag L 62 (forslag til ændring af lov om jordbrugets anvendelse af 
gødning og om plantedække):

Spørgsmål 32:

”Hvis afbrænding resulterer i, at næringsværdi i gødningen ikke udnyttes, vil dette så 
ikke resulterer i en forøget anvendelse af handelsgødning?”

Svar:

Danmarks JordbrugsForskning har oplyst følgende, hvortil jeg skal henholde mig:

”Hvis afbrændingen gennemføres under de forudsætninger, som er lagt til grund i rap-
porten af 1. juni 2005 om afbrænding af fraktioner af husdyrgødning, i form af at fjerne 
et overskud af fosfor og dermed sikre, at der kun tilføres den fosformængde, som plan-
terne har behov for, kan der blive behov for at tilføre mere kvælstof med handelsgød-
ning. Denne mængde svarer til ca. 20 pct. af husdyrgødningens kvælstofindhold, som er 
den andel, der indgår i fiberfraktionen. Muligheden for, at denne mertilførsel af han-
delsgødning vil finde sted, er naturligvis betinget af, at dette kan ske uden at overskride
bedriftens kvælstofkvote.” 

Hans Chr. Schmidt

/ Anni Kær Pedersen

Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 
L 62 - Svar på Spørgsmål 32
Offentligt            


